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MÖTESANTECKNING 

ABE 4-2023 

Datum 

2023-04-26                                                

Diarienummer 

A-2023-0918 ks 1.4 

 

Minnesanteckningar ABE LR  

Datum för mötet: 
2023-04-26 

Plats för mötet: 
Konferensrummet Teknikringen 74D, plan 4 

Närvarande: 
Björn Berggren, Skolchef 
Karin Edvardsson Björnberg, 1:a vice skolchef 
Johanna Stellan, administrativ chef 
Katja Grillner, prefekt Arkitektur 
Sabine Höhler, prefekt Filosofi och historia 
Inga-Lill Söderberg, prefekt Fastigheter och byggande 
Maria Malmström, prefekt SEED 
Annika Gram, prefekt Byggvetenskap 
Maria Håkansson, prefekt Samhällsplanering och miljö 
Anders Karlström, forskarutbildningsansvarig (FA) 
Eva Liedholm Johnson, grundutbildningsansvarig (GA) 
Malin Wennerholm, vice grundutbildningsansvarig (vice GA) 
Catherine Pimenta, HR-ansvarig 
Ulf Arvidsson, ekonomiansvarig 
Boel Berg Wincent, Studeranderepresentant doktorander 
Evelyne Åkerlund, Studentrepresentant GRU  
Sabina Flodén Schönherr, ledningsstöd 
 
Frånvarande: 
David Nilsson, 2:a vice skolchef 
 
 

1 Föregående minnesanteckningar 

 
Minnesanteckningarna läggs till handlingarna. 

Björn Berggren 
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2 Information från skolchefs-/rektors strategiska råd  

 
Skolchef informerar om pågående fördjupad campusutredning, under 
ledning av prorektor Mikael Lindström. Har bl.a. träffat representanter 
i Södertälje, Flemingsberg, Kista. Uppdraget är nu att göra fördjupad 
ekonomisk analys av eventuell flytt.  
 
Under kommande vecka träffar skolchef och prefekter Christina 
Boman som tillträtt som KTH:s säkerhetschef/säkerhetsskyddschef. 
Christina har tidigare arbetat som säkerhetschef vid Uppsala 
Universitet och SVT.  
 
Skolchef informerar att ett underskott prognosticeras för hela KTH för 
2023. ABE-skolans ekonomi dock fortsatt stabil, och arbetar vidare 
med myndighetskapitalsatsningar.  
 
Skolchef deltar i arbetsgrupp gällande KTH:s resursfördelningsmodell. 
Föregående möte hade tema Samfinansiering av externa bidrag, 
utrymme för strategiska satsningar samt finansieringsmodell för 
infrastruktur.  
Arbetsgruppen ser nu över principer, ex att man vill öka skolornas 
rådighet genom att exempelvis ersätta skolornas prestationsmedel med 
basanslag. Prefekt lyfter den ojämna fördelningen gällandes basanslag 
mellan skolorna, och vikten av förändringsmekanism i en modell.  
 
Rektor har beslutat låta Gunnar Svedberg, professor emeritus, utreda 
hur det kollegiala inflytandet och beslutsfattandet ser ut på KTH. 
Rapport ska lämnas in av utredaren 15 maj 2023. 
Den 24 april presenterade Gunnar sin utredning under kollegialt 
forum. Förslag var bl.a. att inrätta nämnder på skolnivå med interna 
och externa representanter. Denna ”skolnämnd” föreslås har rätt att 
besluta vad gäller utseende av chefer, utbildningsrelaterade frågor 
(dock inte inrättande av program), samt rekryteringar (dock inte 
professorer).  
 
Målet är att ny organisation skall vara implementerat 1 januari 2024. 

 

 

 

 

3 Ekonomi 

 
Ekonomiansvarig informerar att man följer KTH:s prognosticerade 
underskott. ABE-skolans ekonomi fortsatt god.  
 
Informerar att man flyttat bokslutet för att stämma bättre överens med 
rektorsårscykel, skolans ekonomigrupp påbörjar tertialbokslut fredag 
den 28 april 2023. Planerar att få fram ett resultat vecka 18 som kan 
vara grund till prognos och budget för institutionerna. 
 
Avbrutit överföring till nytt budgetsystem, har därför inte ett komplett 
systemstöd.  
 

Ulf Arvidsson 

 

 

 

 

 

 

 



MÖTESANTECKNING Datum Diarienummer 

ABE 4-2023 

 

2023-04-26 A-2023-0918 ks 1.4 

 

 

 3 (6) 
 

 

Ekonomiansvarig informerar att skolan har en högre servicegrad 
verksamhetsstöd än andra skolor. Simuleringar och kalkyleringar 
kommer genomföras. 50 miljoner i besparingskrav för 
verksamhetsstödet 2024 genom rektors beslut om ekonomi i balans.  
 
Lokalsystemet ska snart vara igång, vilket hjälper arbetet med 
lokalplanering.  
 
Ekonomiansvarig nämner pågående inflation och Riksbankens 
ytterligare höjning på räntan. KTH påbörjar lönerevison efter 
sommaren. 
 
SUHF-utredning pågår. 

4 HR 

 
HR-ansvarig påminner om informationssystemet om arbetsmiljö (IA) 
som används för att hantera händelser i arbetsmiljön så som tillbud, 
risker och arbetsskador. Information kommer skickas ut till chefer och 
nya bordsryttare tas fram.  
Utbildningstillfälle för chef och skyddsombud den 10 och 25 maj 2023. 
Prefekt påpekar brister i systemet, HR-ansvarig önskar att man 
informerar skolans skyddsombud som kan rapportera detta vidare.  
 
Skolan bjudit in chefer, skyddsombud samt HR att delta i en 
halvdagsworkshop Fånga tidiga tecken! som arrangeras tillsammans 
med Partsrådet. Två tillfällen: 18 och 20 september 2023. HR-ansvarig 
önskar att prefekter påminner chefer att anmäla sig.  
 
Ny Medarbetarbetarpuls-undersökning skickas ut till personal den 9 
maj 2023. Undersökningen genomförs fyra gånger om året med olika 
teman. 
Upphandling av ett resesystem har påbörjats. 

5 GA/FA/LL 

Se separata presentationer.  
 
GA visar den presentation som visades för rektor 3 april 2023 gällande 
förslag till utvecklingsprojekt inom Framtidens utbildning på ABE-
skolan:  
 

 Livslångt lärande 

 Omedgörliga problem i en hållbar kontakt inom 
samhällsbyggnad 

 Designstudions pedagogiska landskap på KTHs 
arkitektutbildning idag och imorgon 

 Framtidens arkitektutbildning  
 
GA och vice GA har efter detta fått ett projektdirektiv där bakgrund, 
syfte, mätbara delmål, tidplan, projektorganisation och budget ska 
redovisas. 
 

 

 

 

 

 

 

Catherine Pimenta 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Eva Liedholm Johnson  
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Mötets deltagare ser snabbt över övriga skolors förslag till 
utvecklingsprojekt. 
 
Den 16 mars 2023 genomförde skolan en workshop kring processer 
och rutiner för ett nytt kvalitetssystem som anordnades av dekanus och 
kvalitetssamordnare Inger Wikström Öbrand och Åsa Rurling. GA 
inväntar återkoppling och material för hur arbetet ska gå vidare med 
kvalitetssystemet.  
FA avvaktar, och efter mer information kommer man diskutera 
upplägg vid kvalitetsrådet samt med prefekterna.  
 
GA informerar att utbildningsutskottet (UU) beslutat deadline för nya 
kurser till höstterminen 2023. Sista dagen är 15 maj 2023. 
 
GA ingår i KTH:s arbetsgrupp gällande generativ AI. AI planeras vara 
temat för storträffen 26 maj 2023. 
 
GA påminner om obligatoriskt genomförande av kurs för examinatorer 
på KTH, kursen ges i form av två parallella Canvaskurser, en på 
svenska och en på engelska. Samtliga examinatorer skall ha genomfört 
kursen för examinatorer senast den 30 juni 2023. Ledningsstöd 
kommer löpande informera respektive institutionerna vilka som 
genomfört kursen. 
 
GA informerar om söktrycket för skolans olika program. En liten 
nedgång på samhällsbyggnadsprogrammet.  
 
Samhällsbyggnadsprogrammet fyller detta år 20 år, planeras 
uppmärksammas på något sätt under höstterminen. 
 
Ledningsrådet diskuterar debattartikel i DN ”Svenska ingenjörer håller 
inte måttet”. Lärare har signalerat på institutioner att det är ohållbar 
arbetsbelastning.  
 
FA poängterar att forskarutbildningen inte var med på presentationen 
för rektor gällande framtidens utbildning. Kommer återkomma 
gällande projekt.  
 
Som tidigare nämnts avvaktar FA information gällande 
kvalitetssystemet, men kommer framöver ha diskussion med prefekter 
och PA gällande upplägg. 
 
UA har tagit fram en rutin kopplat till att inrätta kurstillfällen för 
obligatoriska kurser inom forskarutbildningen. FA planerar 
implementera rutinen efter vårterminen 2023. 
 

6 FFA/JML 

 
Revision av anställningsordningen pågår, och har nu skickats ut till 
prefekterna på remiss till den 2 maj 2023. 
 

 

 

 

Anders Karlström 

 

Eva Liedholm Johnson  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Anders Karlström 

 

 

 

 

 

 

Karin Edvardsson 
Björnberg 

 

https://www.dn.se/debatt/svenska-ingenjorer-haller-inte-mattet/
https://www.dn.se/debatt/svenska-ingenjorer-haller-inte-mattet/
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Vice skolchef informerar gällande rekryteringar att det tar 
genomsnittligt ca 400 dagar att få igenom en tjänst från det att 
anställningsnämnden fattat beslut om att anställningsprofil är 
godkänd. En faktor som tar tid är att hitta sakkunniga.  
KTH arbetar centralt för att få ner tiderna, men vice skolchef driver 
detta på skolnivå. 
 
Prefekt ger förslag att få ökat administrativt stöd med förfrågningar 
och påminnelser. 
  
Skolchef informerar att JML-gruppen träffades för första gången detta 
år 21 april 2023.  
 
Påminner om Anna Wahls presentation för ABE-skolans personal 
Genusbaserad utsatthet och sexuella trakasserier i svensk 
högskolesektor. Sal F1 (Alfvénsalen) den 10 maj 2023, kl. 14.00–15.00.  
 
Flertal chefer på skolan deltar i utbildningen Genusmedvetet 
ledarskap under våren 2023.  
 
Skolchef och JML-partner planerar förändringsledningskurs. 
 
Skolchef påminner att JML-ansvariga på respektive institutioner ska 
bjudas in till institutionernas ledningsrådsmöten. 
 
JML-gruppen planerar nu aktiviteter under hösten 2023. 

7 Genomslag 

 
Punkten bordlades.  

8 Hållbarhet 

 
Skolchef informerar att extern miljörevision genomförts på skolan 19-
20 april 2023. Revisorerna träffade skolledningen samt avdelningen 
Hållbarhet, utvärdering och styrning vid institutionen SEED. 

 

 

 

 

Björn Berggren 
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9 Övrigt 

 
Skolchef informerar att den 15 maj 2023 genomförs rektors 
verksamhets- och kvalitetsdialog på skolan.  
Fasta punkter från rektor är fakultetsförnyelsearbete, forskning och 
uppföljning av RAE samt ekonomi.  
 
Administrativ chef informerar om en pilot som genomförs på skolan 
gällande utlämning av tentor till tentavakter som kommer att 
genomföras under omtentaperioden P4. Det är ett förarbete inför en 
KTH övergripande pilot med att samordna utlämning av tentor för hela 
KTH inom ramen för verksamhetsutveckling inom Utbildningsstöd. 
Administrativ personal från samtliga institutioner som har skriftliga 
salstentor under omtentaperioden deltar i både förberedelsearbete och 
vid pilottillfället.  
 
 

 

 

 

 

 

Johanna Stellan 

  
  

Anteckningar av 

 

Sabina Flodén Schönherr 
 

 

 

 

 

 


